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Academic Year

العام الدراسي

Example/Exercise Page

Term تمرين/مثال الصفحة

الفصل
Describe how chemical energy related to the heat lost or gained in chemical reactions (Exothermic and Endothermic reactions)

Subject Chemistry (التفاعلات الطاردة للحرارة والماصّة  للحرارة)يصف كيفية ارتباط الطاقة الكيميائية بالحرارة المفقودة أو المكتسبة في التفاعلات الكيميائية 

المادة الكيمياء

Perform interconversion between units of  heat

Grade يجري عمليات التحويل ما بين وحدات الحرارة

الصف

Solve problems involving changes in temperature and state using the equations (e.g. Q=mcΔT)

Stream Advanced (Q=mcΔT: مثل)يحل المسائل التي تتضمن تغيرات في درجات الحرارة وتغيرات في الحالة مستخدما المعادلات 

المسار المتقدم 

Describe the two types of calorimeter (Bomb calorimeter & Foam-cup calorimeter)

Number of Main Questions (مسعرّ الاحتراق  ومسعرّالبلاستيك الرغوي)يصف نوعي المسعرّات الحرارية 

عدد الأسئلة الأساسية

Predict the type of chemical reaction (exothermic, endothermic)

Marks per Main Question يتنبأ بنوع التفاعل الكيميائي مثل تفاعل طارد للحرارة وتفاعل ماص للحرارة

الدرجات لكل سؤال أساسي

Compare and contrast potential energy diagrams of exothermic and endothermic reactions 

in terms of general shape, enthalpy of reactants and products, and enthalpy change of reaction and its sign

Number of Bonus Questions يقارن ويقابل مخططات طاقة الوضع للتفاعلات الطاردة للحرارة والماصة للحرارة من حيث الشكل العام ، المحتوى الحراري للمواد المتفاعلة وللمواد الناتجة ، 
التغير في المحتوى الحراري  للتفاعل واشارته

عدد الأسئلة الإضافية

Write thermochemical equation for the changes of state (vaporization, fusion, condensation and solidification)

Marks per Bonus Question (التبخّر والانصهار، والتكثيف، والتجمّد)يكتب معادلة كيميائية حرارية لتغيرات الحالة 

الدرجات لكل سؤال إضافي

Perform calculations using enthalpy of combustion   

Type of All Questions MCQ يجري عمليات حسابية موظّفاً المحتوى الحراري للاحتراق

نوع كافة الأسئلة اختيار من متعدد

Solve the problems related to the energy changes in the chemical reaction using Hess's Law

Maximum Overall Grade* يحل المسائل المتعلقة بتغيرات الطاقة في التفاعل الكيميائي مستخدما قانون هس 

*الدرجة القصوى الممكنة

Define standard enthalpy of formation of a compound,   determining on what basis it is defined

Exam Duration يعرّف حرارة التكوين القياسية لمرّكب ما، محدّدًا الأساس في تعريفها

مدة الامتحان

Identify the standard enthalpy (heat) of formation of a free element in its standard state

Mode of Implementation SwiftAssess يحدّد حرارة التكوين القياسية للعناصر في حالتها القياسية

طريقة التطبيق SwiftAssess

Illustrate the relation between enthalpy change )ΔH( and the tendency of a reaction to occur

Calculator Allowed يوضح العلاقة بين قيمة المحتوى الحراري وإمكانية حدوث التفاعل 

الآلة الحاسبة مسموحة 

Explain the relationship among the signs of ∆G, ∆H, ∆S that lead to spontaneous or non-spontaneous reaction taking into consideration 
the temperature conditions

المؤدية الى تفاعل تلقائي أو غير تلقائي آخذاً في عين الاعتبار ظروف درجة الحرارة ∆   G ، ∆H ،∆Sيشرح العلاقة بين إشارات 

Calculate the free energy value )ΔG( and use it to determine the tendency of a reaction to occur

، ويوظفها في تحديد إمكانية حدوث التفاعل(ΔG)يحسب قيمة الطاقة الحرة

Describe chemical equilibrium using reactant and product concentration-time graph 

يصف الإتزان الكيميائي موظفاً رسمًا بيانياً لتراكيز المتفاعلات والنواتج مع زمن التفاعل

Relate the value of an equilibrium constant to the relative quantities of reactants and products at equilibrium while identifying the 

informations provided by the value of K for a given equilibrium system at a specified temperature

يربط قيمة ثابت الإتزان الكيميائي الى الكمياّت النسبية للمتفاعلات والنواتج عند الإتزان محدّدًا المعلومات التي تمنحها قيمة ثابت الإتزان لنظام معينّ
 عند حالة إتزان عند درجة حرارة معينّة

Explain the effect of changing the concentration (Adding reactants or removing products or adding products) 

on an equilibrium system

على نظام الاتزان الكيميائي (إضافة المتفاعلات أو إزالة النواتج أو إضافة النواتج)يفُسر أثر التغيرّ في التراكيز 

Explain the effect of changing the volume and pressure on an equilibrium system 

يفُسر أثر التغيرّ في  الضغط والحجم على نظام الاتزان الكيميائي

Explain the effect of a catalyst on an equilibrium system 

يفُسر أثرالحفاّز على نظام الاتزان الكيميائي

Identify whether a precipitate will form or not (by calculation and using relation between Ksp and Qsp)

(Qsp و Kspعن طريق الحساب وتوظيف العلاقة بين )يحدّد امكانية تشكّل الراسب أم لا 

 A learning outcome from the SoW**** Undisclosed Undisclosed

****ناتج من الخطة الفصلية غير معلن غير معلن

 A learning outcome from the SoW Undisclosed Undisclosed

ناتج من الخطة الفصلية غير معلن غير معلن

 A learning outcome from the SoW Undisclosed Undisclosed

ناتج من الخطة الفصلية غير معلن غير معلن

 A learning outcome from the SoW Undisclosed Undisclosed

ناتج من الخطة الفصلية غير معلن غير معلن

 A learning outcome from the SoW Undisclosed Undisclosed

ناتج من الخطة الفصلية غير معلن غير معلن

*

*

**

**

***

***

****

****

The 5 bonus questions will target LOs from the SoW. These LOs can be within the ones used for the 20 main questions or any other ones listed in the SoW.

.هذه النواتج قد تكون من ضمن النواتج المستهدفة عبر الأسئلة الأساسية العشرين أو أي نواتج أخرى متضمنة في الخطة الفصلية.  الأسئلة الإضافية الخمس تستهدف نواتج تعلم من الخطة الفصلية

Questions might appear in a different order in the actual exam, and bonus questions will be clearly marked on the system (or on the exam paper in the case of G3 and G4).

.(G4 وG3أو على ورقة الامتحان في حالة الصفين )قد تظهر الأسئلة بترتيب مختلف في الامتحان الفعلي، وسيتم تحديد الأسئلة الإضافية بشكل واضح على النظام 

10

As it appears in the textbook, LMS, and scheme of work (SoW).

.  والخطة الفصليةLMS كما وردت في كتاب الطالب و
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While the overall number of marks is 120 (20*5=100 for main questions and 5*4=20 for bonus questions), the student's final grade will be out of 100.

Example: if a student answers correctly 10 main and 2 bonus questions, (s)he receives a grade of 10*5+2*4=58, while if (s)he answers correctly 19 main and 3 bonus questions, (s)he scores a total of 19*5+3*4=107 which will be reported as 100 (maximum possible grade).
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19

62,63

24

22

23

20

21

text book

نص الكتاب
65

B
o

n
u

s
 Q

u
e

s
ti

o
n

s
 -

ية 
ضاف

 الإ
ئلة

لأس
ا

M
a

in
 Q

u
e

s
ti

o
n

s
 -

ية 
اس

لأس
ة ا

سئل
الأ

5

12

text book

نص الكتاب
25

text book+ fiqure 15
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Learning Outcome***
Reference(s) in the Student Book (Arabic andEnglish Version)

(العربية و الانجليزية)المرجع في كتاب الطالب
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